
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Przedstawienie informacji z pracy Urzędu przez Pana Wójta. 

4. Pytania i interpelacje. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2005 r. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Ciepłowody. 

7. Rozpatrzenie i przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2004 r. po 
uprzednim wysłuchaniu opinii Komisji Rewizyjnej i opinii RIO. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium Wójtowi Gminy Ciepłowody. 

9. Odpowiedzi na pytania i interpelacje 

10. Wolne wnioski i zapytania radnych i mieszkańców gminy 

11. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania 

12. Zakończenie sesji. 



Protokół nr XXVI/05  

z sesji Rady Gminy Ciepłowody odbytej w dniu 22.04.2005 r. w sali nr 12 przy Pl. 
Mickiewicza 2 w Cieplowodach o godz. 18°° 

Przewodniczący Rady otworzył XXVI sesję rady Gminy Ciepłowody, na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad, na ustawową ilość 15 radnych , w sesji uczestniczyło 

13 radnych. 
Minutą ciszy uczczono śmierć Papieża Jana Pawła II. 

Do porządku obrad zaproponował zmianę polegającą na dodanie w pkt 10 Sprawozdanie Komisji 

Rewizyjnej 
11 Podjecie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego Gminy 

Ciepłowody na 2004-2005 r. Kolejność pozostałych pkt uległa zmianie 

Porządek obrad z wniesionymi poprawkami został przyjęty jednogłośnie. 
AD. 2 Do protokółu z ostatniej sesji uwag nie wniesiono. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
AD. 3 Sprawozdanie z pracy Urzędu przedstawił P. Wójt 

• Podjęto 4 zarządzenia w/g rejestru prowadzonego w sekretariacie Urzędu. 
• Spotkanie    nt Oława- Ślęza, podpisano umowę. 
• Spotkanie z Prezesem R. Ściborskim /PCZ/ i złożenie propozycji budowy i przejęcia służby 

zdrowia   w gminie Ciepłowody. Zwołanie Komisji celem przedstawienia propozycji. 
Ad.4 brak 
Ad. 5 P. Skarbnik- przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany    uchwały Rady Gminy 

Ciepłowody  w sprawie budżetu gminy na 2005 r., która poprawia zausterkowane rzeczy w 

naszej uchwale budżetowej na 2005 r.   Uściślony zapis w uchwale budżetowej w części 
normatywnej uchwały, ze spłata zaciągniętych w 2004 r. pożyczki pomostowej pod środki 
sapardowskie pod inwestycje - kanalizacja w Kobylej Głowie. Co spowodowało przekroczenie 

limitu na obsługę długu, który nie może być większy niż 15% planowanych dochodów w 

budżecie na dany rok. Środki pod środki unijne nie podlegają tym limitom. Zmiana prognozy 
spłaty długu. Otrzymamy pozytywna opinię  nt. prognozy spłaty długu po wycofaniu 

wcześniejszej., która była negatywna. 

Przew. Rady- przedstawił stanowisko wspólnego posiedzenia komisji, które pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany    uchwały Rady Gminy Ciepłowody  w 
sprawie budżetu gminy na 2005 r. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Uchwala nr 139/XXVI/2005 w sprawie zmiany Uchwały rady Gminy Ciepłowody w 

sprawie budżetu gminy na 2005 rok została    jednomyślnie. 
Ad. 6 

P. Fijałkowski- przedstawił projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu     rozwoju i 

modernizacji urządzeń  wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy 

Ciepłowody. Projekt planu uległ poprawkom tak aby nie narażać odbiorców na podwyżkę. 
Zaznaczył, ze plan będzie ulegał modernizacji w zależności od potrzeb. 
Przew. rady zakładając, ze podwyżka była o 11 gr tj. ogółem 7,5 tyś. zł w związku z tym 

proponuje przenieść w planie z 2006 roku naprawę szafki sterowniczej w Starym Henrykowie, 

która ma wpływ na wodę oraz przyłącze energetyczne, które zmniejszy płatność za energię 
elektryczną w Ciepłowodach na rok 2005 r. Są to rzeczy niezbędne, których jest potrzeba zrobić i 



może to    rozwiązać problemy wody. W roku 2006 zmniejszą się wydatki o 7,5 tyś. zł na 
środkach własnych. 

Radny Sulima- zapytał w kwestii środków w wys. 10 tyś. zł. 
P. Fijałkowski- są to środki założone na przepompownię na Ogrodową. Założono, że środki te 
powinny wpłynąć w roku 2006 i są to środki z SKR. Przepompownia jest nieczynna i ciśnienie 
jest nie takie jak powinno być. 
Radny Sulima- zapytał P. Mecenasa w kwestii przygotowania pozwu o czym informował P. 

Wójt i w jakim czasie to zostanie przygotowane. 

P. mecenas- odpowiedział, że dokumenty są już przygotowane iż 1,5 tygodnia potrwa 
opracowanie pozwu. 

Radny Strama- poprosił P. Kierownika o zabranie głosu w kwestii zgłoszonego wniosku przez 

Przew. rady. 
P. Fijałkowski- inwestycje te powinny być wpisane dodatkowo w taryfy, Jak będzie możliwość to 

napewno zakład to wykona niezależnie od tego  w którym roku one są wpisane., sarn zapis 

niczego nie zmienia, wszystko zależy od środków. 
Przew. rady-podkreślił, ze jeżeli jest zapis w uchwale to trzeba zrobić, zaplanowano podwyżkę 
wody, w ramach tej podwyżki środki te powinny się pokryć. 
P. Wójt- o ile dobrze pamięta z komisji jest to 5% zakładanego wzrostu kosztów inflacji. 
Kazał zrobić przyłącze energetyczne, jest deklaracja pozyskania środków na to, zrobienia 
zestawu, nie wie jeszcze jak. Jak wydamy środki to może braknąć na bieżącą działalność. 
Przew. Rady-jak poprawi się jakość wody to zwiększy się zużycie wody. 
Radny Strama- poprosił o przerwę dla Klubu. 

Przerwa 
P. Fijałkowski- nie można robić takiego zapisu bo taryfy są ustalone, taryfy weszły w życie bez 
tego zapisu. 

Przew. Rady- przypomniał, że na komisjach twierdził, że na wzrost taryf mają środki własne. 
Przew. rady- zaplanowano wzrost 5% tj, 7,5 tyś, w skali roku. 

Poddał pod głosowanie zgłoszony przez niego wniosek Wniosek nie 
został przyjęty przy 11 głosach przeciw, 2 głosach za. 

Przew. rady - poinformował, ze projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i 
modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na terenie gminy Ciepłowody 
był przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia komisji i pozytywnie został zaopiniowany-
niejednomyślnie. 
Uchwala w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
urządzeń kanalizacyjnych na terenie gminy Ciepłowody nie została przyjęta przy 7 głosach 
przeciw, 6 głosach za.  
Czeka na propozycje do tej uchwały.  
Ad. 7 

Rozpatrzenie i przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2004 r. po uprzednim 
wysłuchaniu opinii Komisji Rewizyjnej i opinii RIO 
Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący Komisji rewizyjnej, który przedstawił informację z 
przeprowadzonych czynności kontrolnych w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2004 wraz 
z opinią Komisji rewizyjnej /w załączeniu do protokołu/ 



Opinie RIO z uwagami do sprawozdania z wykonania budżetu za 2004 r. przedstawił 

Przewodniczący Rady w załączeniu do protokołu/. 

Przedstawił opinię Komisji stałych Rady Gminy, informując, że Komisje analizowały 
Zarządzenie Wójta w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2004 r. i przyjęły bez 
uwag. 
Innych uwag nie wniesiono, sprawozdanie z wykonania budżetu za 2004 r. rada Gminy 

rozpatrzyła i przyjęła jednogłośnie bez uwag. 

Ad. 8 

Radny Strama- przedstawił uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Ciepłowody z 22.04.2005 r. / w załączeniu do protokołu/ 

Opinię RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
przedstawiła P. Skarbnik /w załączeniu do protokołu/ 

Przew. Rady - przedstawił opinię Komisji stałych Rady Gminy do projektu uchwały w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ciepłowody, które pozytywnie go zaopiniowały w 
sposób jednomyślny. 
Innych uwag nie wniesiono. 

Uchwala nr 140/XXVI/2005 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
Ciepłowody za 2004 r. została podjęta przy 12 głosach za, l głosie przeciwnym przy 

ustawowym składzie 15 radnych, na biorących udział w sesji 13 radnych. 
Przew. rady - pogratulował P. Wójtowi 

P. Wójt- podziękował radnym za udzielenie     absolutorium, budżet trudny ale udało się 
zrealizować podjęte zadania. Podziękował pracownikom Urzędu, którzy wkładają w to dużo 

pracy i trudu. Podzielił się uwagą, czego brakowało w opinii Komisji Rew., gdzie za tamtej 
kadencji może nie zawsze ale w większości przypadków wskazywały też jak by tą dobrą stronę. 
Komisja tego nie zrobiła, czuje niedosyt ale to nie znaczy, że ma złe zdanie na temat tego jak 

zaopiniowała komisja sprawę pracy Urzędu i jego. Jest pozytywna i głosowanie to potwierdziło. 
Brakuje mu współpracy z radnymi, jest dla niego dziwne, że część radnych ,którzy bywają w 

Urzędzie, nigdy nie wstąpią do niego aby o coś spytać. Powinien być bezpośredni kontakt, 
tworzą wspólnotę, która ma wspólny celi chce dla tej gminy jak najwięcej zrobić. Uważa, że 

powinni się to zmienić,. Oczekuje takich zachowań na co dzień, spotkań bez ograniczenia tylko 
do spotkań na komisjach. Myśli, ze realizacja budżetu przebiegnie pomyślnie, mimo następnych 
trudności, które się piętrzą przed nami życzy aby się spotkali za rok i mogli ze spokojem 

powiedzieć, ze to co zaplanowane zostało wykonane. 

Przerwa. 
Ad. 10. Sprawozdanie Komisji rewizyjnej za 2004 r. przedstawił Przewodniczący Komisji rew. 
Andrzej Strama. 

Odniósł się do wniosku jaki zgłoszony został w sprawozdaniu, ponieważ w tym roku wynikła 
taka sytuacja, niezależna od komisji. Komisja chciała szczegółowo, zgodnie z wymogami 
dokonać analizy wykonania budżetu. Ustalono w planie pracy po uzgodnieniu z P. Skarbnik 
termin końca lutego do otrzymania sprawozdania, jednak otrzymali w terminie ustawowym. 
Dlatego gdyby mogli to sprawozdanie otrzymywać kilka tygodni wcześniej to mogliby do tego 
swobodniej podejść, dlatego też oprócz uwag do niektórych rzeczy napewno znalazły by się też i 
pozytywne. Całą tą kwestie tłumaczy dość duża intensywność prac Komisji rew. Stąd propozycja 
aby plan Komisji Rew. był uchwalany w formie uchwały. Przew. Rady - podziękował Komisji 
Rewizyjnej za pracę. 



Przew. rady - przypomniał radnym , że w 2004 r. podjęto 47 uchwał, odbyło się 11 sesji Rady 
Gminy, 16 posiedzeń Komisji wspólnych, 11 posiedzeń Komisji Rew,l posiedzenie Komisji 

Gospodarki i Budżetu , 5 posiedzeń Komisji Oświaty i Zdrowia 
Do przedstawionego sprawozdania Komisji rew. uwag nie wniesiono. 
Sprawozdanie zostało przyjęte jednomyślnie. 
Ad. 11 
P. Celewicz- dostał informację przed 18°° , że musimy zmienić   uchwałę w sprawie WPI. 
Zmienia się załącznik nr 3 w póz. Wartość kosztorysowa zamieniamy na zapis środki własne 
gminy, wysokość środków pozostaje bez zmian. 

W momencie planowania były 2 zadania. Zmiana pkt 2 łączymy te 2 zadania jako l zadanie 

Więcej uwag nie wniesiono. 

Uchwala nr 141/XXVI/2005 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Gminy Ciepłowody na lata 2004-2008 została podjęta jednomyślnie. 
Ad. 12 i 13 
Radny Sulima- przypomniał o wcześniej już zgłaszanej sprawie oznakowań dróg 
P. Wójt- sprawa zgłaszana do Zarządu Dróg, podobnie zgłaszał już przepust przed torami. 

Zadeklarowali, że to zrobią i nie zrobili. 
Radna Markowska- uzasadniła swój e stanowisko jeżeli chodzi o nie poparcie uchwały o planie 

wieloletnim, spowodowane złą jakością wody w Starym Henrykowie i Wilamowiach. Jak to się 
zmieni to napewno poprze. 

Radny Jarząb- odniósł się do oświadczenia jakie na ostatniej Komisji odczytała radna 

Markowska-jak wiadomo głosowania są jawne, podczas głosowania taryfo radnych się 
wstrzymało, odczytano wyszczególniając z nazwiska 2 radnych. Radnego Bartusiaka i radnego 

Kwika, sprawa dotyczyła 6 radnych,   dlatego w imieniu swoim i radnej Markowskiej przeprosił 

obu tych radnych. 

P. Sołtys z Czesławie- zapytała o szansę wsparcia przez pracowników zatrudnianych w ramach 

prac interwencyjnych na oczyszczenie rowów w Czesławicach. 
P. Wójt- są to skutki zawieszenia spółki wodnej, nie wiemy czy będziemy mięli pracowników, bo 
w myśl nowej ustawy prace publiczne organizuje starosta. Jeśli cokolwiek będzie można zrobić to 

deklaruje pomoc. Rowy zostały zaniedbane, jest to w tej chwili problem rolników, deklaruje, ze 

jeżeli będzie możliwość to pomoże, to nie przypadek pierwszy i nie wie czy nie należałoby 
wrócić do reaktywacji spółki wodnej. Od tematu napewno nie uciekniemy, trzeba go będzie 

rozwiązać. 
P. Sołtys- sprawa oczyszczenia rzeki Złotnik na której sąsiad zrobił sobie zastawkę, stan wody 
się podnosi, co powoduje podmoknięcie łąki. 
P. Wójt- sprawę zgłoszą do WZFR-u, na zastawkę musi być pozwolenie wodno- prawne. 

Sołtys z Piotrowie- zgłosił sprawę złamanego słupa telekomunikacji, który stoi od 2 lat. 
P. Wójt- inne przełożenie było kiedy dyrekcja była w Ząbkowicach obecnie znajduje się w 

Poznaniu. Temat był zgłaszany. 

Sołtys Piotrowie- zgłosił dziury pozostawione po naprawie wodociągu koło P.Pacholczyka 

P. Celewicz- temat zgłoszony do firmy. 

Sołtys z Piotrowie- zgłosił potrzebę zatrudnienia osoby z interwencji do naprawy dachu na 

świetlicy, który przecieka. 

P. Wójt- zadeklarował, że jeżeli będą osoby zatrudnione to skieruje tam do pracy. 



P. Celewicz- odnośnie zapytania radnego Sulimy. Rozmawiał z P. Haczkowskim, są w trakcie 
rozwiązania procedur przetargowych, jak to się rozwiąże to nam to zrobią. 
Odpowiedzi na interpelacje. 

Zgłoszono l interpelacje na ostatniej sesji. Poprosił o udzielenie odpowiedzi. 

Pisemną odpowiedz otrzymają wnioskodawcy. W tej chwili ma opinię radcy prawnego, którą 
odczytała P. Sekretarz w załączeniu do protokołu. 

Przew. Rady- odczytał zaproszenie dla wszystkich radnych na dni otwarte w ZSS 28.04.2005 

godz. 18°° 
P. Opyc- wicedyrektor ZSS poinformowała, że zaproszono rodziców uczniów, nauczycieli, 

rodziców z Bobolic na Dni otwarte w ZSS celem prezentacji z myślą pozyskania uczniów. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXVI sesję rady 
Gminy Ciepłowody o godz. 1942 

 

 

 


